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Na slovíčko...

Pane starosto, 
jak byste 
zhodnotil toto 
volební období?

Většina navrže-
ných akcí byla 
splněna. Nepro-

vedli jsme prodloužení kabelové 
televize do městské části Kolonie 
(anketou jsme zjistili malý zájem 
občanů – investice by byla ná-
kladná). Výrazně jsme nepokročili 
na opravách zámeckého areálu 
(zastupitelé se neshodli na využití 
budov).
Mezi dobré zprávy patří zavedení 
svozu biologického odpadu od II. 
čtvrtletí 2013 a tím snížení obje-
mu komunálního odpadu. Dále 
to bylo zabezpečení rekonstrukce  
a modernizace zámeckých sklepů, 
které provedl nájemce – Zámecké 
vinařství Bzenec. Bylo zde proin-
vestováno více než 7 milionů ko-
run. Příjemným zjištěním je i zvý-
šení turistického ruchu, hlavně za 
vinařskou tematikou. 
Největšími akcemi tohoto voleb-
ního období byla modernizace 
topného systému v  základní ško-
le a oprava bazénu v  hodnotě 
2,4 milionu Kč, dále dokončení 
rekonstrukce sportovního areálu 
v  hodnotě 1,5 milionu Kč, zatep-
lení základní školy za 8 milionů Kč, 
oprava chodníků ve městě v ceně 
1,6 milionu Kč a ZTV Nad Sklepy za 
2,3 milionu Kč.
V  letošním roce se podařilo získat 
dotace na tyto akce :
Modernizaci mateřské školy I. v Ol-
šovské ulici, zahajuje se oprava 
běžecké dráhy v základní škole, od 
listopadu bude probíhat revitaliza-
ce parku na Horním náměstí , opra-
vují se sochy u kapličky v  Olšovci  
a je provedena výměna oken na 
kulturním domě. 

O posvícení 
Nejradostnějšími dny podzimu bylo posví-
cení, na Moravě se říká hody, ve Slezsku 
krmáš. Všechno to jsou pojmenování pro 
totéž : oslavy hojnosti, hostiny k poctě jídla 
a pití, radost nad uloženou sklizní polí a za-
hrad, slavnost pro všechny smysly. Kořeny 
těchto podzimních radovánek tkví zřejmě 
v dávných pohanských oslavách úrody, což 
naznačují i mnohé zvyky, křesťanskému  
cítění vzdálené. 
Moravské pojmenování „hody“ je výstižné, 
vždyť také o hodování šlo především. Pů-
vodní význam slova „hod“ však znamenal 
„sváteční den“ a v tomto smyslu se uchoval 
v názvech pro neděli velikonoční (Boží hod 
velikonoční), svatodušní (Boží hod svato-
dušní) a vánoční (Boží hod vánoční). 
Slovo „posvícení“ se vysvětluje odvozením 
od „posvěcení“, rozumí se kostela, a souvisí 
s  počátky křesťanské církve a budováním 
kostelů. Slavnost posvícení se měla konat 
vždy ve výroční den vysvěcení místního 
kostela. Protože se však málokde toto da-
tum vědělo, bylo jednodušší vztáhnout 
posvícení k  svátku patrona, jemuž byl 
místní kostel zasvěcen. 

Posvícení „naše“
Podzim byl pro slavnost hodování opti-
mální : po skončení hlavních polních prací 
měli lidé už jak čas, tak dostatek potravin 

z  úrody polí a zahrad i dorostlé drůbeže  
a dobytka. Tradiční posvícení se držel 
o nejméně tři dny, s dozvuky i více, v ně-
kterých lokalitách se slavilo ještě o týden 
později menší posvícení. Lidé si posvícení 
náležitě užívali, slavili je doma, ale také 
navštěvovali příbuzné v  jiných obcích při 
jejich posvícení

Slavnosti hojnosti
České posvícení stejně jako moravské 
hody bylo vždy pojímáno jako výroční 
slavnost, kterou sdílelo celé vesnické či 
městské společenství, takže měla svůj vý-
znam pro sousedské vztahy a věci společ-
ného zájmu. Tak jako jiným významným 
svátkům i této oslavě předcházely nále-
žité přípravy : bílila se stavení, uklízelo se 
doma i na dvoře, také na návsi, kde bylo 
třeba připravit místo na tancování a míst-
ní zvyklosti, zdobila se hospoda i kostel.  
Chystaly se potraviny k  velkému vaření  
a pečení. Už před posvícením se pekly 
první koláče, „zvance“, které hospodyně 
posílaly každému pozvanému. Pozvání na 
posvícení bývalo zvykem oplácet, včetně 
bohatosti výslužky. 
Posvícení začínalo v  neděli, to byl hlav-
ní den. Maso měli na talíři i ti nejchudší. 
U zámožných sedláků se pod jídlem stůl 
prohýbal. Kromě polévky to byly různé 
omáčky, knedlíky, zelí a řada masitých 

pokračování na straně 4pokračování na straně 4
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Miniklubík vás po prázdninách přivítá opět v říjnu.
Každý čtvrtek v 16 – 18 hodin můžete ve velké zasedačce Městské-
ho úřadu navštívit se svými dětmi školičku. Je určena převážně pro 
rodiče s dětmi předškolkového věku, ale pohrají si u nás i starší.
Po úspěchu miniklubíkových kreativních kurzů pro starší děti  
a rodiče budeme pokračovat ve čtvrtečním tvoření i letos. Rádi 
bychom navázali na kurzy s FIMO hmotou a modelováním z marci-
pánu, máme však připraveno i mnoho nových tvořivých aktivit pro 
všechny stupně zručnosti.
Sledujte náš facebook : Miniklubík Bzenec a naše plakátky.

Pomalu nám končí letní sportovní akademie se zaměřením na tenis, 
kterou jsme uspořádali ve spolupráci s Tenisovým klubem Bzenec. 
Ve sportovních aktivitách pro děti bychom chtěli pokračovat zim-
ní kondiční přípravou a zahájením basketbalových tréninků. Mo-
mentálně se ze všech sil snažíme zajistit tělocvičnu, snad se podaří  
a naše děti budou mít další šanci odlepit se od monitorů svých po-
čítačů.

Děkujeme městu Bzenec za finanční podporu, bez které bychom ne-
mohli naše aktivity uskutečňovat a voláme: Jen houšť a větší kapky.
Irena Koukalová Uličná
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Usnesení z rad a zastupitelstev

Informace místostarosty o:
- sdělení Státního fondu ŽP ČR o akceptaci žádosti o podporu ze 

SFŽP ČR v rámci Operačního programu Životní prostředí na pro-
jekt „Zateplení objektu MŠ ve Bzenci“

• Schvaluje:
- Přezkum hospodaření města Bzenec za rok 2014 firmou Audit 

Brno
- Výjimku z počtu dětí ve třídách mateřských škol, jejichž činnost 

vykonává ZŠ a MŠ Bzenec pro školní rok 2014/2015, a to následu-
jícím způsobem:

 - MŠ I Olšovská č.p. 1299 – navýšení celkem o 13 dětí,
 - MŠ II Podhájí č.p. 520 – navýšení celkem o 4 děti,
 - MŠ III B.Němcové č.p. 85 – navýšení celkem o 2 děti.
- Uspořádání dílčího programu v  rámci Bzenecké pouti 2014 „Vi-

nařská CHATEAU“ v zámeckém parku. Park bude pronajat formou 
výpůjčky firmě Zámecké vinařství Bzenec s.r.o. (Zámecká 1508, 
Bzenec).

- Záměr pořízení 3 párů bzeneckých krojů – dle návrhu, které bu-
dou zapůjčovány Souboru lidových písní a tanců Jablůčko Bze-
nec (Zámecká 563, Bzenec) za účelem reprezentace města Bze-
nec.

Usnesení z 72. schůze Rady města Bzence  
konané dne 14.07.2014 
Rada města:

• Bere na vědomí:

• Schvaluje:
- Rozpočtové opatření č.7/2014. 
- Výsledky výběru dodavatele na akci „Oprava veřejného osvětle-

ní MK Tyršova, Bzenec“ a rozhodla o přijetí nejvhodnější nabídky, 
tedy nabídky ELTODO-CITELUM, s.r.o., Divize Morava Jih (U elek-
trárny 1, Hodonín) ve výši 238.640,90 Kč vč. DPH. S touto firmou 
bude uzavřena smlouva o dílo. 

- Výsledky výběru dodavatele na akci „Bzenec, ulice Sportovní,  
veřejné osvětlení“ a rozhodla o přijetí nejvhodnější nabídky, tedy 
nabídky BAĎURA   elektro, Elektro-plošiny-bagry-autodoprava, 
Antonín Baďura (Sokolská 1144, Vracov) ve výši 213.941,75 Kč vč. 
DPH. S touto firmou bude uzavřena smlouva o dílo. 

- Nabídku ZEDNICTVÍ Petr Tuhý (Bzenec 198) na opravu schodů  
a kanalizace na ulici J. Baráka v ceně 60.949 Kč bez DPH.

- Nabídku p. P. Štefančíka na projekční práce na akci „Oprava komu-
nikace na ul. Žerotínova“ v ceně 14.500 Kč vč. DPH. 

- Uzavření smlouvy s firmou Radmil CZ s. r. o. (Toužimská 588/70, 
Praha) na akci „Úprava STL plynové přípojky – budova MěÚ Bze-
nec“ za cenu max. 68.988 Kč bez DPH.

- Spolupráci při organizaci výstavy vína - Galerie Rýnských ryzlin-
ků, která bude pořádána v  rámci Bzenecké pouti 2014, žádost  
podal Ing. Miroslav Kunc, Galerie RR ČR, Bzenec. Spolupráce bude 
ve stejném rozsahu jako v loňském roce, tj:

 - výpůjčka nebytových prostor DK Bzenec
 - výpůjčka stolů a lavic, včetně převozu a instalace v sokolském  

 sklepě
 - zveřejnění informaci o akci na www stránkách města a plakátu
 - propagace GRR v  KT a účast kabelové televize při předávání  

 ocenění
 - úklid sklepa pod Sokolovnou před začátkem i po ukončení akce
- Aktualizaci stávajícího programu MISYS od firmy GEPRO spol. 

s r.o. Praha formou přechodu na produkt Geoportál Premium od 
téže firmy prostřednictvím firmy GEOS Veselí nad Moravou.

Usnesení z 69. schůze Rady města Bzence  
konané dne 26.05.2014 
Rada města:

• Schvaluje: 
- Uzavření smlouvy o dílo se spol. Hilbert Interiéry s r. o. (Pobřežní 

370/4, Praha 8) na akci „Dodávka a instalace šaten pro 300 žáků“ 
v ZŠ Bzenec za cenu 410.045 Kč vč. DPH.

- Uzavření smlouvy o dílo č. 6/2014 se spol. Schenk-sportovní po-
vrchy s r. o. (Minská 132/100, Brno) na akci „Renovace sportovní 
podlahy v tělocvičně ZŠ Bzenec“ za cenu 192.390 Kč vč. DPH.

- Vytvoření komise, která předloží návrh kulturních akcí včetně fi-
nančních nákladů, které budou realizovány v r. 2015 v rámci 1000 
let od první písemné zmínky o městě Bzenci. 

- Výsledky průzkumu trhu ve věci akce „Výměna oken na Kulturním 
domu ve Bzenci“ a rozhodla o přijetí nejvhodnější nabídky, tedy 
nabídky společnosti DECRO BZENEC, spol. s r.o., Bzenec ve výši 
502.363 Kč vč. DPH. S touto společností bude uzavřena smlouva 
o dílo.  

- Realizaci akce „Oprava parkoviště u   MŠ ul. Olšovská, Bzenec“ 
v ceně 40.280 Kč vč. DPH. Dodavatelem bude firma STRABAG a. s. 
(Tovární 3, Brno).

- Uzavření smlouvy o dílo se spol. PROXIMA projekt s r.o. (Gajdo-
šova 4392/7, Brno) na projekt „Zámek Bzenec – záchrana chod-
bových kleneb a pasportizace statických porušení zámku“ v ceně 
56.265 Kč vč. DPH.

- Potvrzení funkce ředitele ZŠ a MŠ Bzenec p. Mgr. J. Adamce pro 
další funkční období, tj. od 1. 8. 2014 – 30. 7. 2020.

Usnesení z 70. schůze Rady města Bzence  
konané dne 10.06.2014 
Rada města:

• Bere na vědomí:
Informace starosty o:
- získání příslibu dotace ze SFŽP na akci „Bzenec, revitalizace parku 

na Horním nám.“ ve výši 1.678 tis. Kč

• Schvaluje: 
- Pracovní řád MěÚ Bzenec s účinností od 1. 7. 2014. 
- Výkon autorského dozoru na akci „Rekonstrukce běžeckého ová-

lu ZŠ a MŠ Bzenec“, který zabezpečí p. J. Dudr (Osvoboditelů 3778, 
Zlín) za cenu 12.340 Kč vč. DPH.

• Pověřuje: 
- Vedoucí PS Bzenec Mgr. Hanu Hrotkovou k uzavírání a podepiso-

vání smluv o poskytování sociálních služeb mezi městem Bzenec, 
PS Bzenec a jednotlivými klienty včetně případných změn a do-
plňků.

Usnesení z 71. schůze Rady města Bzence  
konané dne 25.06.2014 
Rada města:

• Bere na vědomí:
Informace starosty o: 
- poděkování Náboženské obce Církve československé husitské  

ve Bzenci za pomoc při údržbě zeleně kolem kostela
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Usnesení z rad a zastupitelstev

Usnesení z 73. schůze Rady města Bzence  
konané dne 21.07.2014 
Rada města:

• Schvaluje: 
- Výsledek výběru dodavatele akce „Rekonstrukce běžeckého ová-

lu ZŠ a MŠ Bzenec“ a rozhodla o přijetí nejvhodnější nabídky, tedy 
nabídky spol. Pavlacký s r. o. (Družstevní 1012, Luhačovice) ve výši 
1 980.695 Kč vč. DPH. S touto společností bude uzavřena smlouva 
o dílo.

- Výsledek výběru dodavatele akce „Bzenec – chodník v ulici Spor-
tovní“ a rozhodla o přijetí nejvhodnější nabídky, tedy nabídky 
spol. Inženýrské stavby Hodonín, s.r.o., Martina Benky 12, 695 01 
Hodonín ve výši 379.698 Kč vč. DPH. S  touto společností bude 
uzavřena smlouva o dílo.

- Výsledek výběru dodavatele akce „Bzenec – oprava chodníku 
v ulici Pod Vinohrady“ a rozhodla o přijetí nejvhodnější nabídky, 
tedy nabídky spol. Inženýrské stavby Hodonín, s.r.o., Martina Ben-
ky 12, 695 01 Hodonín ve výši 432.333 Kč vč. DPH. S touto společ-
ností bude uzavřena smlouva o dílo.

Usnesení z 22. zasedání Zastupitelstva města 
Bzence konaného dne 28.04.2014 
Zastupitelstvo města:

• Bere na vědomí:
- Předloženou projektovou dokumentaci na akci „Obnova kaple 

sv. Floriána a sv. Šebestiána v lokalitě Starý hrad“ (pozemek parc.  
č. 3702 v k. ú. Bzenec), kterou vypracoval Ing. Marek Fiala (Bzenec 
č.p. 1548) a MUDr. Igor Máčala (Bzenec č.p. 21). Jako soukromé 
osoby připravili PD obnovy kaple do původního stavu pro podá-
ní žádosti o dotační titul z fondů EU.

• Schvaluje: 
- Závěrečný účet města Bzenec za rok 2013 – souhlas s celoročním 

hospodařením s výhradou a s nápravným opatřením k nápravě 
zjištěné chyby.  

- Účetní závěrku včetně výsledku hospodaření za účetní období 
2013 sestavenou ke dni 31.12.2013.

- Podání žádosti u MVČR na nákup vozidla pro JSDH Bzenec – CAS 
20, 4x4.2.

- Prodej části pozemků parc.č.: 5390/18, 2510/6, 4949/43, 4949/5, 
4946/4, 4946/9 a 4945/12, které budou dotčeny výstavbou veřej-
né komunikace „Malý obchvat města Bzence, II. etapa“ firmě AVX 
Czech republic, s.r.o. s tím, že tato zrealizuje na své náklady tuto 
stavbu.

- Bezúplatný převod nemovitosti parc.č. 1958/1 (2053 m2) vedené-
ho jako zahrada v k.ú. Bzenec z vlastníka ČR – Státního pozemko-
vého úřadu (příslušnost k hospodaření) na město Bzenec a sou-
hlasí s uzavřením smlouvy, kterou se bude nemovitost převádět. 
Pozemek tvoří část okrasného parku předzámčí. 

• Neschvaluje: 
- Smlouvu o zajištění financování systému IDS JMK (integrova-

ný dopravní systém) mezi Jihomoravským krajem (Žerotínovo 
nám.3/5, Brno) a městem Bzenec. Předmětem smlouvy je záva-
zek JMK spočívající v zabezpečení podmínek pro zajištění fungo-
vání IDS JMK a v zajištění obslužnosti města a závazek města Bze-
nec poskytnout rozpočtu JMK finanční prostředky k zajištění fun-
gování IDS JMK.

Usnesení z 23. zasedání Zastupitelstva města
Bzence konaného dne 25.06.2014 
Zastupitelstvo města:

• Schvaluje: 
- Rozpočtové opatření města Bzenec č. 5/2014 realizované a schvá-

lené radou města. 
- Rozpočtové opatření města Bzenec č. 6/2014. 
- Rozpočtový výhled města Bzence na roky 2015 - 2016. 
- Systém spolufinancování provozu služeb sociální prevence  

ve správním obvodu obce s rozšířenou působností Kyjov for-
mou smlouvy o poskytnutí účelového příspěvku z rozpočtu obce  
v navrhovaném znění smlouvy. (Pro rok 2014 bude činit příspě-
vek města 54.233 Kč).

• Nemá námitek 
- K dlouhodobému pronájmu části pozemku (cca 400m2)  

parc.č. 1937/8 v k. ú. Bzenec – nádvoří zámku pro Zámecké vinař-
ství Bzenec s.r.o. (Zámecká 1508, Bzenec). Společnost chce reali-
zovat opravu nádvoří a na pozemku hodlá zbudovat komunikaci. 

Infrastruktura je dobudována. Možná chybí další stavební místa  
(v územním plánu jsou uvedeny lokality pro rozvoj bydlení, ale 
vlastníky pozemků jsou občané). Sportovci by uvítali sportovní 
halu (tělocvičen je ve Bzenci dost, ale nemají parametry pro ně-
které sporty).
Nedokážeme vymýtit vandalství, které odčerpává zbytečně peníze 
z obecní kasy (oprava zničených věcí).
V roce 2012 byl problém s oznámením, že se do Bzence nastěhuje 
velká komunita romského obyvatelstva. Nestalo se tak, šlo o myl-
nou informaci. Areál Těmická není dosud vlastníkem (Jihomorav-
ským krajem) prodán a i výstavba bytů v Kasárnách nijak význam-
ně nepokročila.
Dnes ti, kteří byli největšími kritiky radnice, že nic nečiní proti příli-
vu nepřizpůsobivých občanů, je sami ubytovávají ve vlastních do-
mech. Je to paradox, ale je to tak.

Děkuji za rozhovor

jídel – pečené husy i jiná drůbež, vepřové nebo hovězí a samo-
zřejmě pečivo, koláče, v pozdější době drobné cukroví a dorty. Na 
Moravě se pilo víc víno, v Čechách pivo, kořalka všude. Oběd na 
posvícenskou neděli míval až šest chodů.

Moravské hody a stárci
Na Moravě měly – a mají – hody ráz slavnostnější a obřadnější. 
Mnohde bývalo zvykem vztyčit hodovou máj : pěkně vysokou, 
třicetimetrová nebyla výjimkou, s oloupaným kmenem a zeleným 
zdobeným vrškem, pod kterým se pohupoval věnec z chvojí. Mlá-
denci měli co dělat, aby ji pěkně usadili uprostřed upraveného 
plácku. Podobně jako květnová bývala jejich pýchou a museli ji 
uhlídat před zloději v  okolí. Hostiny byly věcí usedlých ženatých 
hospodářů, svobodná chasa se starala hlavně o zábavu. Aby vše 
proběhlo podle  tradice a dodržel se slavnostní pořádek, volila si 
chasa svého „stárka“. V  některých  vesnicích si volila své „stárky“  
i děvčata, většinou si je vybírali mládenci jako své partnerky. Stárci 
se starali o hodovou máj, oblečeni do svátečních krojů vykonávali 
s hodovým právem obřadní obchůzku po sousedech, které s pat-
řičným deklamováním zvali na zábavy. Přitom vybírali peníze i jiné 
dárky na muziku. 

pokračování ze strany 1

pokračování ze strany 1
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 Zajímá vás ochrana kulturních památek a zachování historic-
kých hodnot našeho města? Chcete nadále bydlet v klidu v his-
toricky nejcennější části Bzence, kterou je Horní náměstí? Pokud 
vás zajímá, co se má dít v bezprostřední blízkosti vašich domovů, 
věnujte, prosím, pozornost následujícímu sdělení.
 V současné době je bezprostředně ohroženo zachování klidu i 
historické hodnoty Horního náměstí! Plánuje se zdevastování čtyř 
historických sklepů a jejich nahrazení moderním průčelím a pří-
stavbou vinařské firmy. Jedná se o sklepy v ulici J. Hanáka. Připo-
mínáme, že první z těchto historických sklepů, bývalý Janouškův 
sklep, se velmi často objevoval na historických pohlednicích a ještě 
dnes má město tento záběr na jedné ze svých propagačních map. 
Je tedy jasné, že patří ke kulturním a historickým památkám na-
šeho města. Je třeba zabránit devastaci této staré vinařské uličky, 
která charakterizuje maše město. Dále je třeba upozornit na ruch, 
hluk a nepořádek, hlavně v období sezónních prací, který v této 
lokalitě při budování vinařské firmy nastane. Jakým prostředím asi 

půjde smuteční průvod z kostela na místo posledního odpočinku  
v období vinobraní? Uvědomme si, že Horní náměstí je klidová 
zóna s parkem určená k bydlení. Copak nemáme v našem městě 
dost průmyslových zón?
 Jsme velmi zklamáni a znepokojeni postojem vedení města  
k znehodnocení jedné z mála historických památek Bzence. Je to 
zarážející v době, kdy si všichni uvědomělí občané chrání historické 
hodnoty ve svém okolí pro další generace.

 Přikládáme obrázky této historické uličky z minulosti, součas-
nosti i plánované budoucnosti.
 

Chraňme historické hodnoty našeho města!

Občanské sdužení Bzenecký zámek

VÁŽENÍ SPOLUOBČANÉ
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 Vážení a milí spoluobčané, dovolte nám, majitelům společnosti 
vinařství Vinum Moravicum a.s. Bzenec, které vlastní 4 sklepy v uli-
ci Pod Starým hradem na  Horním náměstí, pootevřít diskusi na 
téma historie, současnost a budoucnost dané lokality. Nechceme 
psát obsáhlý článek, ale chceme se věnovat pouze faktům a věcné 
stránce problému.
 V roce 2013 jsme požádali město o odkup části pozemků, které 
se nacházejí nad našimi sklepy. Pro město byly tyto svažité pozem-
ky spíše přítěží, jelikož se o ně muselo starat. Pokud by je získal jiný 
majitel, než majitel sklepů, mohly by v budoucnu vést k těžko před-
vídatelným sporům. Po obsáhlé diskusi, která proběhla na dvou 
zasedáních zastupitelstva, které schvaluje veškerý prodej majetku 
města, byl odsouhlasen prodej vyhrazené části pozemků do výluč-
ného vlastnictví vinařství. S  cílem zvelebit prostory, v  nichž pra-
cujeme, jsme zpracovali architektonickou studii opravy a moder-
nizace průčelí daných sklepů. Byli jsme však zaskočeni negativní 
reakcí některých spoluobčanů, zejména spolku Bzenecký zámek. 
Chápeme, že nelze vyjít vstříc všem občanům, aby byli spokojeni 
a nová podoba sklepů se všem líbila. Výše uvedený spolek zahájil 
negativní kampaň a rozeslal občanům bydlícím v okolí jmenova-
ných sklepů dopis (přikládáme k přečtení), který útočí a hanlivě se 
vyjadřuje o vinařství Vinum Moravicum a.s. Musíme podotknout, 
že tento „dopis“ nebyl doručen nám, jako subjektu, jehož se obsah 
bezvýhradně týkal. My jsme se o existenci tohoto dopisu dozvěděli 
až od sousedů, kteří s námi sympatizují a podporují nás v revitali-
zaci objektů. Již tento způsob jednání se nám jeví jako nanejvýš 
nevhodný, protože nás vůbec nikdo z  daného spolku nevyzval 
k diskusi ať osobní či písemné, abychom si mohli naše argumenty 
vysvětlit. 
 Naším původním záměrem bylo vybudovat moderní a funkční 
průčelí sklepů. Od tohoto záměru jsme následně odstoupili z dů-
vodu vysoké finanční náročnosti, protože tento záměr bychom 
mohli realizovat až ve značně dlouhodobém časovém horizontu. 
Okolí a vstup do sklepů jsme však chtěli opravit, zkulturnit a zve-
lebit co nejdříve, proto jsme se pustili do udržovacích prací svého 
majetku, jak by udělal asi každý dobrý hospodář. Neméně důležité 

Jak jsme znehodnotili jednu z historických památek města Bzence podle názoru spolku Bzenecký zámek?

JSME OPRAVDU NEUVĚDOMĚLÍ OBČANÉ?

také bylo zajistit zejména bezpečnost, protože průčelí jednoho z 
našich sklepů bylo již ve značně zchátralém stavu a rovněž boční 
svah u tohoto sklepa zasahoval přímo do místní komunikace. Přes 
veškerou naši snahu zlepšit, zvelebit a zútulnit danou lokalitu, kte-
rá je velmi frekventovaná, narážíme na odpor a nepochopení ze 
strany některých členů spolku Bzenecký zámek. 
Zaslali jsme otevřený dopis sdružení Bzenecký zámek, ve kterém 
jsme zástupce spolku vyzvali vést o dané situaci dialog, včetně od-
borných dotazů týkajících se napadané rekonstrukce sklepů, ale 
odpovědi a diskuse se nám bohužel nedostalo. Jedinou sdělenou 
informací v písemné odpovědi bylo, že vinařství Vinum Moravicum 
a.s. ani jeho představitelé nejsou pro spolek Bzenecký zámek part-
nery v řešení problematiky stavebních prací, které probíhají v oko-
lí našich vinných sklepů. Partnerem pro spolek je, dle vyjádření 
jeho zástupců, místně příslušný stavební úřad a spolku jde pouze  
o správnost postupu stavebního úřadu a místní samosprávy, niko-
liv o architektonické řešení a realizované stavební opravy. Kontrolu 
správného administrativního postupu si dokonce zástupci spolku 
chtějí ověřovat i v dalších stavebních řízeních vedených stavebním 
úřadem ve Bzenci. Spolek již podal žádost na stavební úřad, že 
chtějí být obesíláni jako účastník veškerých správních (stavebních) 
řízení probíhajících ve Bzenci.  Z čehož vyplývá, že s podobnými 
patáliemi jako naše společnost, se může setkat v budoucnu každý 
občan města.
Jako následný krok jeden z členů spolku odeslal oznámení na Kraj-
ský stavební úřad do Brna a označil naše zabezpečovací, rekon-
strukční a udržovací práce probíhající na našich nemovitostech za 
„černou stavbu“. 
 Milí spoluobčané, můžete klidně spát, protože je vidět, že v na-
šem městě máme spolek uvědomělých občanů, kteří nad námi bdí, 
a aniž by diskutovali s Vámi, budou jakékoliv Vaše problémy řešit za 
Vás a bez Vás. No není to krása?

 Ing. Jan Bezchleb
Ing. Roman Kozumplík
 za Vinum Moravicum a.s.

Původní stav Stav při probíhající rekonstrukci
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Nacházelo se v  prostoru dnešního výrobního podniku Decro za  
nádražím v  místě, kde dříve bývala přírodní vodní nádrž. Tento  
prostor vlastnil bzenecký podnikatel a starosta Leopold Skála,  
který zde v první čtvrtině 20. století provozoval bzenecké „lázně“ – 
plovárnu se zázemím s možností projížďky na lodičkách.

Možnost stavby samotného koupaliště začalo město zvažovat na 
počátku let třicátých. Jako nejvýhodnější místo budoucího koupa-
liště se jevilo právě místo bývalé Skálovy plovárny. Zde však město 
narazilo na vysokou prodejní cenu celého komplexu, který činil 
okolo 200 000 Kč. Jako další řešení se tedy začalo uvažovat umístit 
koupaliště u tzv. „obecní zahrádky“ v Olšovci nebo na „Úkolkách“. 
Město však pokračovalo i v jednáních s p. Skálou a dosáhlo výraz-
né slevy z původní nabídky a odkoupilo vodní plochu i s přilehlým 
parkem za 110 000 Kč. 

Vzniklo jedno z  nejmoderněji vybavených koupališť v  kraji. Voda 
se brala z  vracovského potoka, která procházela přes štěrkové a 
pískové filtry, pro návštěvníky dále fungovaly sprchy a k občerst-
vení zde byl postaven bufet s řadou lavic ve stínu vzrostlého parku.  
Samotný bazén měl rozměry 54 x 22,5m a počítalo se i s jeho vyu-
žitím v zimních měsících jako bruslařské plochy.

Průtahy při stavbě – kdy nevydržela tlak vody betonová stěna od-
dělující koupaliště od samotné plochy vodní nádrže a musela být 
zesílena a znovu vystavena – však způsobily, že koupaliště bylo 
otevřeno až na konci své první sezony na počátku září 1932 a fun-
govalo tak pouhých 14 dní, než se přihlásil podzim a muselo být 
pro tento rok uzavřeno. I tak se však stihnulo docílit na vstupném 
zisku 7 902,50 Kč.

Ještě v té době se dokončily terénní úpravy kolem koupaliště, elek-
trifikace pozemku a celý areál byl následně oplocen, aby se zamezi-
lo přístupu neplatícím zákazníkům. Celkový náklad na vybudování 
koupaliště obnášel částky 173 281,80 Kč a práci při jeho vybudová-
ní získalo mnoho nezaměstnaných bzeneckých občanů.

V zimních měsících na počátku roku 1933 bylo koupaliště 15. ledna 
slavnostně otevřeno poprvé jako kluziště. Vstupné činilo 1 Kč pro 
dospělého na půl dne a pro dítě 50 h. Mezi bzeneckými občany  
se kluziště stalo brzy velmi populární a bývalo zde zvláště v odpo-
ledních a večerních hodinách velmi živo.

V letních měsících toho roku vydalo městské zastupitelstvo první 
provozní řád koupaliště, který upravoval bezpečnost a chování ná-
vštěvníků. Za celý rok se vybralo na vstupném 16 666, 50 Kč a to : 
6 105 Kč od dospělých, 2 664 Kč od dětí a vojáků, 1 959 Kč za kabi-
ny, 529 Kč za šatny pro dospělé, 126 Kč za šatny pro děti, 433 Kč za 
„loďkování“, 956  Kč za bruslení, 1 380 Kč od zdejší vojenské posád-
ky, 450 Kč za ledování, 1 525 Kč z bufetu a 602,50 za sezónní lístky. 

V roce 1935 bylo koupaliště obohaceno o skluzavku, kterou doda-
la firma Leibl ze Šlapanic u Brna a kterou městu věnoval obvodní 
lékař Dr. Polášek a o velkého gumového ještěra, kterého věnovala 
bzenecká pobočka firmy Baťa. V tomto roce také koupaliště navští-
vilo dohromady od jeho vzniku již přes 5 000 návštěvníků.

V roce 1937 došlo ke zvýšení dělící zdi mezi koupalištěm a zbytkem 
vodní plochy přírodní nádrže, kde se stále provozovala půjčovna 
loděk, a také k prořezu stromů obklopujících areál. Někdy v těchto 
letech byla také upravena dlážděním cesta ke koupališti, na jejíž 
vybudování přispěl i podnikatel Fürst, který vlastnil lihovar nachá-
zející se před areálem koupaliště.

Pohromou pro koupaliště se stal rok 1953, kdy se při povodních, jež 
postihly Bzenec, prolomila betonová stěna oddělující vlastní bazén 
od zbytku vodní plochy, čímž bylo koupaliště pro koupání znehod-
noceno. K opravám se přistoupilo až v roce 1956. Ty pokračovaly  
i v  roce 1957, kdy se dokončila oprava kabin, lávky a sprch. Bylo 
také zprovozněno nové filtrační zařízení a vybudován menší bazén 
pro děti. Opravy si vyžádaly nákladu 9 000 Kč.

Poté fungovalo koupaliště s přestávkami po další roky. V roce 1965 
však začala být voda z vracovského potoka znečišťována odpadem 
vypouštěným z Vracova, na což byl upozorněn okresní hygienik. 
Také okolí koupaliště mělo již plno nedostatků a bylo hyzděno čet-
nými černými skládkami smetí, popela a odpadního materiálu.

Ještě v roce 1968 dostalo koupaliště novou zeď kolem areálu, ale 
doby jeho slávy již byly definitivně pryč. V  sedmdesátých letech 
došlo k zavezení a vysušení přírodní vodní nádrže a na konci to-
hoto desetiletí kvůli změně hygienických norem bylo koupaliště  
natrvalo uzavřeno.

Petr Janovský

Historie koupaliště ve Bzenci



Na konci školního roku pořá-
dala školní družina při základ-
ní škole sportovní odpoledne 
s názvem Dobytí pevnosti 
Boyard. Děti byly rozděleny 
do družstev. Jako týmy spo-
lečně plnily úkoly, např. skok 
do dálky – 50 metrů, skládání 
obřího puzzle, chůze na chů-
dách, přenášení vody pomocí 
pěnového míčku apod. Na 
stanovištích získávaly indi-
cie, podle kterých musely 
v cíli složit tajenku – jako klíč 
k pevnosti.
Na konci kromě radosti ze 
soutěže nechyběla sladká od-
měna.
Děkujeme žákům 9.A a 8.B 
třídy, kteří při soutěži pomá-
hali.

Mgr. Ludmila Sotolářová, 
vedoucí ŠD

Dobytí pevnosti Boyard
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Na základní škole se děti učí – vedle znalostí a dovedností – také 
spolupráci a komunikaci s  lidmi, kteří se v  mnoha směrech liší.  
Navíc učení a chování žáků není pouze individuální záležitostí, ale 
závisí na spoustě faktorů.

Většina výuky probíhá ve řídě s různě náročnými a různě zajíma-
vými předměty. Střídají se vyučující, kteří pracují s desítkami žáků, 
ale i s  žáky jako jednotlivci. Každý učitel je trochu jiný a na kaž-
dého z nich reagují žáci jinak. Žáci reagují i na sebe navzájem ve 
své skupině – třídě. Vztahy mohou být ovlivněny složením počtu  
dívek a chlapců, znalostmi, ochotou učit se nebo vůdčími osob-
nostmi třídy. Vytváří se klima třídy, které ovlivňuje všechny žáky. 
Vznikají tak třídy, které se na první pohled jeví jako snaživé a bystré, 
nebo naopak „zlobivé“ a nespolupracující. Učitelům se většinou 
negativní klima ve třídách daří řešit. Někdy je ale potřeba, aby ško-
la požádala o spolupráci pedagogicko-psychologickou poradnu 
(PPP). PPP poskytuje psychologické a speciálně pedagogické služ-
by dětem od 3 do 19 let. 

Naše škola velmi úzce spolupracuje s PPP Hodonín a jejími poboč-
kami v Kyjově a ve Veselí nad Moravou. Ve školním roce 2013/14 
proběhl na ZŠ ve Bzenci mimo jiné komunitní kruh ve 4. třídě. 
Uskutečnila se schůzka psycholog – rodič – třídní učitel – výchovný 
poradce. Rozběhl se program v 8. třídě na zlepšení klimatu pomocí 
muzikoterapie, uspořádali jsme přednášku o kyberšikaně.

Také jsme navázali velmi úspěšnou spolupráci s PPP Břeclav. Požá-
dali jsme o „Program mapování vztahů ve třídě“ pro dvě třídy na 
2. stupni, které se jevily jako problémové. Program byl pro každou 

skupinu dvoudenní. V  každé třídě se projevila šikana 2. stupně 
(více o šikaně někdy příště). Náš postup se ukázal jako správný.  
Řešení v  této fázi nepříslušelo základní škole, ale správně PPP.  
Následně nás mohla těšit pochvala ze strany rodičů za ochotu situ-
aci řešit a „nezamést problém pod koberec“, jak to bývá bohužel na 
některých školách zvykem. Odměnou dětem byl mj. školní výlet, 
na kterém se původně „problémová“ třída chovala velmi hezky, do-
konce byla majitelem sportoviště pochválena za příjemné chování, 
sportovní a kolektivní nasazení.

Děkujeme také rodičům za ochotu a pomoc při řešení problémo-
vých situací. Tvůrci klimatu třídy jsou totiž tři : žák, učitel, rodič.  
Rodič sice není přímý účastník, ale svými připomínkami, názory  
a požadavky se na klimatu podílí. Proto je důležité, aby mezi školou 
a rodinou byla dobrá spolupráce. Jak totiž dobře víme, většina ne-
dorozumění (nejen ve škole) vzniká nevhodnou komunikací.

Samozřejmě, že my, učitelé, se musíme neustále vzdělávat, aby-
chom byli připraveni řešit různé problémové situace. Kromě in-
dividuálních školení jsme absolvovali také několik společných 
přednášek, kdy jsme si pozvali do školy odborníka na určitou pro-
blematiku (např. šikana, etická výchova, děti s ADHD), s nímž jsme 
měli možnost diskutovat a rozebírat modelové situace. 

Nesmíme totiž zapomínat, že společnost se mění a ani do budouc-
na problémů nebude ubývat. Učitelům a rodičům by mělo jít vždy 
o jednu věc – vychovat z dětí slušné a zodpovědné jedince.

Mgr. Jitka Syrová, výchovná poradkyně ZŠ a MŠ Bzenec

Řešení výchovných problémů na základní škole
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Dne 21. června 2014 se dívky z naší školy opět zúčastnily soutěže v aerobiku Zlatá hvězda Boskovice. 
Předvedly výborné výkony a podařilo se jim získat  skvělé bodové ohodnocení. V kategorii 7 - 9 let 
vyhrála Terezka Sečkařová, 2. místo obdržela Kristýnka Janásová, 3. místo Karla Madajová a 5. místo 
Klárka Uhlířová. V kategorii 10-12 let vyhrála Aneta Jemelíková. 
Holky si zaslouží pochvalu za vzornou reprezentaci naší školy.

PaedDr. M. Kosířová

ZLATÁ HVĚZDA Boskovice

Jako každý rok i letos proběhlo poslední školní den slavnostní rozloučení žáků 9. tříd se školou. Vše dobré do budoucnosti popřáli dětem 
ředitel školy p. Mgr. Jiří Adamec a starosta města Bzence p. Pavel Čejka. Andrej Vančura, Lucie Slabá a Sabina Fraňová přednesli projevy, 
v nichž zavzpomínali na uplynulých devět let své školní docházky, Andrea Kučková s Luckou Slabou se pak postarali o hudební zážitek – při 
tónech hudby z filmu Tenkrát na západě nezůstalo jedno oko suché. Na závěr členka SRPŠ p. Taťána Lagová předala žákům knižní odměny 
a krátkým projevem se s nimi rozloučila. Vysvědčení spolu s krásnými pamětními listy pak předali dětem naposledy v jejich třídách třídní 
učitelé p. Mgr. Jana Presová a p. Ing. Josef Bártek.

Ph.Dr. Ilona Tranžíková, Ph.D., zástupkyně ředitele

Rozloučení žáků 9. tříd
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V  letošním roce se ve Bzenci poprvé uskutečnily příměstské 
tábory, které fungují ve všech okolních obcích už roky. Nemáme 
tady bohužel žádné Centrum volného času, Dům dětí a mládeže, 
ani žádné jiné zařízení, které by se o rozvoj dětí a jejich vyžití 
staralo. Letos jsme se tedy pokusili absenci volnočasových aktivit 
pro děti o prázdninách napravit a připravili jsme tři tématické 
okruhy příměstských táborů, indiánský, kreativní a sportovní. 
Po dvou měsících pilných příprav jsme se dočkali prvního tábora 
– indiánského. 

PŘÍMĚSTSKÉ TÁBORY

Indiánský tábor
Z indiánského tábora si děti odnášely spoustu nevšedních zážitků. 
Seznámily se s  životem indiánů, jejich zvyky, způsobem jejich 
obživy a lovu, trávením volného času nebo třeba řemeslnou 
výrobou. Děti se staly součástí indiánského kmene, byly rozděleny 
do dvou družinek – skupiny Lišek a Vlků. Během týdne získávaly 
družinky orlí pera, která symbolizovala jejich odvahu, obratnost  
a další dovednosti. Každý den jsme se scházeli na zahradě 
rodinného domu, kde stál náš indiánský příbytek Tee-pee. Zde 
se děti dozvěděly vždy něco nového ze života indiánů, osahaly si 
různé předměty denní potřeby indiánů – brašny, tubusy, indiánské 
příbory, oblečení …Další část dne jsme trávily na hřištích nebo 
v  lese. Družinky mezi sebou soupeřily v  hrách různého druhu. 
Děti si vyzkoušely stopování, luštily indiánské symboly, hledaly 
skryté předměty a obrázky, 
vyráběly amulety, batikovaly 
trička, která pokreslily 
symboly jednotlivých 
družinek, upekly si placky 
na břidlicovém kameni, 
zdokonalovaly se ve střelbě 
z luku a mnoho dalšího.
Celý týden utekl velmi 
rychle a v  pátek odpoledne 
jsme se rozloučili naposledy 
vstříc dalším prázdninovým 
zážitkům.

Veronika Uhrinová

Kreativní tábor
Kreativní tábor byl zcela ve znamení gumiček. Tento hit letošního 
léta jsme si báječně užili a dokonce se podařilo uplést švihadlo. 
Pokud nevíte, o co se jedná, pravděpodobně jste v  posledních 
týdnech nepotkali žádného příslušníka nejmladší generace. Malé 
gumičky všech možných barev se proplétají a vznikají náramky, 
prstýnky, přívěšky, nebo cokoliv vás napadne. Po velkém úsilí se 
nám podařilo děti odtrhnout i k jiným aktivitám a děti se naučily 
barvit i potisknout textil, vařit mýdlo, barvit sklo a keramiku, 
vyrábět šperky z korálků i filcu, řezat a vykrajovat ozdoby z papíru a 
mnoho dalších výtvarných technik. Každý si domů odnášel spoustu 
nových nápadů a také plnou tašku výrobků v té nejvyšší kvalitě.

Sportovní tábor
Třetím tématem příměstských táborů  byl sport. A nutno 
podotknout, že odvážlivci, co se přihlásili, dostali zabrat opravdu 
důkladně. Denně začínali atletickou abecedou, pokračovali 
strečinkem a pak začal denní program. Fotbalový den nám 
poněkud zhatilo počasí, náhrada v podobě závodního badmintonu 
byla však přivítána s  nadšením. Celý týden se účastníci věnovali 
podrobně sportům, pro které se podařilo ve Bzenci najít alespoň 
trochu vyhovující sportoviště. Ve středu jsme si udělali výlet do 
Ostrožské Nové Vsi na golfové hřiště a vyzkoušeli patování i odpaly. 
Sestavy, které se slečny naučily na hodinách aerobiku, cvičily 
ještě několik týdnů poté. Na závěr proběhlo vyhlášení výsledků  
a ocenění mladých sportovců.

Chtěla bych poděkovat lektorům, 
vedoucím, svačinářům a všem, 
kdo přispěli ke zdárnému průběhu. 
V neposlední řadě letí naše díky do 
restaurace Lidového domu, kde se 
nám postarali o báječné obědy. 
A všichni organizátoři a vedoucí 
děkují dětem, které byly bezvadné, 
šikovné a úžasné, byla radost s vámi 
strávit několik prázdninových dní.

Irena Koukalová Uličná



Občané naší obce již několik let zodpovědně třídí elektrood-
pad. Nyní můžeme přesně vyčíslit, kolik elektrické energie, 
ropy, uhlí, primárních surovin či vody jsme díky recyklaci ušet-
řili životnímu prostředí. Víme také, o kolik jsme snížili produk-
ci skleníkových plynů nebo nebezpečného odpadu. Informace 
vycházejí ze studií neziskové společnosti ASEKOL, která pro
nás zajišťuje sběr a recyklaci vytříděných elektrozařízení. Naše 
obec získala certifikát vypovídající nejen o přínosech třídění 
televizí a počítačových monitorů, ale také o významu sběru 
drobných spotřebičů.

Studie LCA posuzuje systém zpětného odběru CRT televizorů, po-
čítačových monitorů a drobného elektrozařízení. Hodnotí jejich 
sběr, dopravu a zpracování až do okamžiku finální recyklace jed-
notlivých frakcí vyřazených spotřebičů do nového produktu. Pro 
každou frakci byly vyčísleny dopady na životní prostředí. Výsledky 
studie jsou prezentovány jako spotřeba energie, surovin, emise
do ovzduší, vody a produkce odpadu. Konečná bilance vyzněla  
pro zpětný odběr elektrozařízení jednoznačně pozitivně, a to ve 
všech aspektech.

Výsledek studie jednoznačně prokázal, že zpětný odběr elektro-

zařízení, i těch nejmenších, má nezanedbatelný pozitivní dopad  
na životní prostředí. Zpětný odběr a recyklace např. stovky mobil-
ních telefonů uspoří tolik energie, kolik spotřebuje moderní úspor-
ná lednice za více než 4,3 roku provozu. Díky recyklaci jednoho  
notebooku dojde ke snížení spotřeby ropy, na kterou osobní  
automobil ujede téměř 100 kilometrů, nebo dojde k úspoře 392 
litrů pitné vody. Stejné množství je například spotřebováno při  
30 cyklech myčky nádobí.

„Z Certifikátu Environmentálního vyúčtování společnosti ASEKOL 
vyplývá, že občané naší obce v loňském roce vytřídili 193 televizí, 
79 monitorů a 3 125,84 kg drobných spotřebičů. Tím jsme uspořili
117,02 MWh elektřiny, 6 183,65 litrů ropy, 502,51 m3 vody  
a 4,12 tun primárních surovin. Navíc jsme snížili emise skleníko-
vých plynů o 24,98 tun CO2 ekv., a produkci nebezpečných odpadů  
o 100,36 tun“.

Když si uvědomíme, že například osobní automobil vyprodukuje 
za rok provozu 2 tuny skleníkových plynů a jedna čtyřčlenná do-
mácnost průměrně ročně spotřebuje 2,2 MWh elektrické energie, 
jsou to impozantní čísla. Proto si všichni, kteří zodpovědně třídí 
a přispívají tak k ochraně životního prostředí, zaslouží obrovský dík.

 Loni občané odevzdali k recyklaci  
193 televizí, 79 monitorů a 3 125,84 kg drobného elektra

 ČESKÝ SVAZ CHOVATELŮ
Český svaz chovatelů ZO Bzenec si na čtyřicáté místní výstavě králí-
ků, drůbeže a holubů, konané 16. a 17. srpna v areálu Střední školy 
gastronomie, hotelnictví a lesnictví, připomněl 50. výročí působení 
organizace ve Bzenci.

Český svaz chovatelů drobného zvířectva byl založen k 1.1. 1964, 
jako závodní organizace při OPP v Bzenci-Kolonii. Tato organizace 
působila do konce roku 1969, kdy byly zrušeny závodní organizace. 
Stávající členové byli převedeni do ZO Bzenec.
V  uplynulých padesáti letech vykazovala svou odbornou činnost 
zejména na čtyřiceti místních výstavách. Dobrovolnou činností 
svých členů vytvořila potřebné výstavní zařízení, klece a voliéry.  
Na této činnosti mají svůj podíl i bývalí předsedové Josef Pavlík,  
Karel Kusák a Jan Sokol. 

Současnou úroveň našeho chovatelství prezentují za odbor králíků 
a drůbeže přítel František Jandásek, za odbor holubů přátelé Miro-
slav Jurčík a Zdeněk Filipčík, kteří za své odchovy získali celou řadu 
ocenění. 

V současné době má naše organizace sedm členů, z tohoto počtu 
jsou 4 členové ze Bzence a po jednom z Těmic, Domanína a Morav-

ského Písku. Při tomto počtu členů jsme přesto uskutečnili v loň-
ském roce propagační výstavu v Těmicích a letos ve Bzenci. Počet 
platících návštěvníků na letošní výstavě byl 225 dospělých a 250 
dětí a mládeže. 

Tyto akce jsme mohli uskutečnit jen za podpory Města Bzenec  
a obce Těmice, které nám zajišťovali dovoz i odvoz včetně pomoci 
při instalaci výstavních zařízení a tisku katalogů. Finanční příspěv-
ky z obecních rozpočtů nám umožňují poskytovat bezplatný vstup 
na výstavy. Z uvedeného vyplývá, že pokud chceme v naší organi-
zaci nadále zajišťovat rozvoj chovatelství, potřebujeme získat nové 
zájemce o chovatelství. Zájemcům o tuto činnost poskytne infor-
mace přítel Jan Sokol, Veselská 636 nebo zašlete dopis na adresu 
ČSCH ZO Bzenec.

Snad se nám podaří i v dalších letech naplňovat rozvoj chovatelství 
pro krásu, radost i užitek, včetně vystavování odchovaných zvířat.

Alois Skácel, předseda ZO ČSCH Bzenec
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Naše obec recyklací starých spotřebičů výrazně přispěla
k ochraně životního prostředí



Když se řekne padesát let – co je to proti celé věčnosti? 
V životě člověka je však padesátka už čas na vzpomínání. Proto i my, 
bzenečtí rodáci - padesátníci, kteří jsme nastoupili v roce 1970 na 
základní školu v našem rodném městě a po jejím ukončení se roz-
létli do různých částí naší republiky i do zahraničí, jsme se rozhodli, 
že se opět setkáme, tentokráte trochu slavnostněji. Pravidelně se  
setkáváme každých 5 let. Sraz se uskutečnil 24.5.2014 se zaháje-
ním v  obřadní síni bzeneckého zámku. Do řad padesátníků nás  
pasoval pan starosta, který nás přivítal slavnostním proslovem. Při 
pasování byla provedena docházka, při níž jsme se alespoň navzá-
jem představili. Obřadu se zúčastnili i naše třídní paní učitelky – 
Dana Nevřivá a Věra Kalinová. Pozvání přijali i Hana a Miloslav Janí-
kovi. S úctou jsme vzpomněli na všechny naše třídní učitele, které 
jsme už doprovodili na jejich poslední cestě – Marii Jurečkovou, 
Jaroslavu Kučerovou, Stanislava Nevřivého, Jarmilu Prokešovou  
a Jarmilu Fiamoli.
Poseděli jsme v městském sklepě v areálu zámku, zúčastnili jsme 
se prohlídky sklepů včetně ochutnávky vín v zámeckém vinařství. 
O vynikající občerstvení včetně hlavního jídla a večerního rautu se 
postarala restaurace Beta. Celé odpoledne i večer do brzkých ran-
ních hodin probíhal v přátelském duchu a ani nám nepřipadalo, že 
už je nám tolik let. 

SRAZ 2014

Vzpomínali jsme na všechny lumpárny, facky, poznámky během 
školních let. Nebylo potřeba žádných linek důvěry a psychologic-
kých poraden, stačilo pravítko nebo pevná ruka – to byly ty nej-
výchovnější prostředky a na nikom z nás nezanechaly žádné psy-
chické následky. A pokud jsme dostali ve škole poznámku, tak nás 
rodiče doma přivítali pořádným výpraskem.
Popovídali jsme si navzájem o všem, co nás potkalo, jak žijeme, co 
děláme, kolik má kdo vnoučat a že se ještě na babku nebo dědka 
necítí. 
Je až neuvěřitelné, kolik nás z ročníku zůstalo v  našem rodném 
městě. Rovněž jsme jeden z  mála ročníků, který by se teoreticky 
mohl sejít celý. Věřím, že základem našeho dobrého zdraví jsou 
naše přírodní bzenecké produkty – zelenina, víno a slivovice.

Chtěla bych jménem všech poděkovat organizátorům a všichni se 
společně těšme na další společný sraz, jehož termín byl určen při 
sklence vína. A kdo si vzpomene, tak určitě přijde.

Za celý ročník Jitka Jablonická

P.S. Nesešli jsme se všichni, Bzenčani to měli daleko nebo měli důleži-
tější program.

Už od samého zrodu světa, všem stejně přibývají léta, 
čas, ten se nedá zastavit, je třeba co nejlépe si žít.

Foto Jiří Žák
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Žáci naší školy se zúčastnili okrskového kola soutěže ve fotba-
le.Soutěž proběhla 30. dubna 2014 ve Vlkoši. Žáci 1. – 3. tříd  se 
umístili na 4. místě. Žáci 4.-5. tříd hráli výborně. Vyhráli nad týmy:  
Kyjov - Dr. Joklíka, Vracov, Vlkoš, Kyjov - Komenského. Získali 1. mís-
to a postoupili do okresního kola.

4. května 2014 proběhlo okresní kolo soutěže ve fotbale. V základní 
skupině jsme porazili Ratiškovice a Dambořice a postoupili jsme do 
finále. Počasí nám nepřálo, během zápasů vydatně pršelo. Ve finá-
le se nám nepodařilo vyhrát. Získali jsme 4. místo. Chlapcům patří  
poděkování za snahu a vzornou reprezentaci školy.

OKRSKOVÉ KOLO Mc Donalds Cup OKRESNÍ KOLO Mc Donalds Cup

Naše ZŠ a MŠ Bzenec se zúčastnila turnaje ve vybíjené. V  druž-
stvech byli kluci i holky ze 4. a 5. tříd. Trénovali jsme dvakrát za  
týden a hráli vybíjenou. Ve středu 9.4. 2014 se v naší škole hrál okr-
skový turnaj. Přijeli žáci z  jiných škol, např. z Veselí nad Moravou  
a Vracova. Celá škola nám fandila a obě naše družstva, kluků i holek, 
se umístila na 1. místě. A tak jsme postoupili do dalšího okresního 
kola v Hodoníně.

Druhý turnaj se odehrál 24.4. 2014 v Hodoníně. Byli tam hodně silní 
soupeři. Hráli jsme proti ZŠ Hodonín Očov, ZŠ Hroznová Lhota, ZŠ 
Čejkovice. Hroznová Lhota byla asi nejtěžší soupeř, ale i tak jsme 
vyhráli. Naše družstvo kluků bylo opět na 1. místě a postoupilo do 
krajského kola v Brně. Děvčata se umístila na 3. místě.

V Brně jsme se dne 15.5. 2014 zúčastnili krajského kola a opět jsme 
bojovali z plných sil. Mezi dalšími 6 školami z Jihomoravského kraje 
jsme skončili na 2. místě, a to jenom o jeden jediný bod, no to byla 
smůla. Ale i přesto dál rádi hrajeme vybíjenou!

Petr Beschorner, žák 5.B třídy

Masáže · Pedikúra
Depilace · Parafín
Barvení řas · Úprava obočí

Kontakt:
Markéta Jurásková, DiS.

Krále Vladislava 753, Bzenec 
www.masaze-marketa-bzenec.webnode.cz

Tel: 732 417 021

PROVOZNÍ DOBA: 
pondělí - pátek: 
8:00 - 17:00

MASÁŽE MARKÉTA MASÁŽE MARKÉTA MASÁŽE MARKÉTA MASÁŽE MARKÉTA 

VYBÍJENÁ
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V  sobotu 24. května 2014 proběhla v  tělocvičně bzenecké ško-
ly soutěž v  aerobiku. Soutěž byla rozdělena do tří kategorií:  
I. do 7 let, II. 8 -10 let, III. 11 -15 let.

V  I. kategorii soutěžili i chlapci. V  soutěži se hodnotilo za-
chycení pohybu, výraz, flexibilita, síla a dynamičnost v  pro-
vedení cviku. Diváci mohli vidět vystoupení nejmenších 
děti ve skladbě Berušky, starší dívky ukázaly skladby Roar 
a Determinate, Klára a Aneta předvedly sestavu Dare LaLa  
a gymnastky z Veselí nad Moravou cvičily s míčem a s kruhy. V tělo-
cvičně bylo velmi teplo, ale děti cvičení zvládly na výbornou. 

V 1. a 2. kategorii předcvičovala dětem Jana Zgažarová, ve 3. ka-
tegorii Marcela Žůrková. Sportovní dopoledne zpestřila módní 
přehlídka, kde sportovní modely paní Jitky Andrýskové předvedly 
naše modelky.

Díky sponzorům získali soutěžící krásné ceny.
PaedDr. Miroslava Kosířová

Soutěž v aerobiku

Výsledky soutěže: 

  1. kategorie
 
 1.  Madajová Karla
 2.  Jemelíková Sabina
 3.  Kozumplíková Barbora
 4.  Černá Anna
 5.  Břečková Radana
 6.  Klobásková Nela
 7.  Koukalová Valentýna
 8.  Hlavinková Kateřina
 9.  Bukvald Tomáš
 10.  Kinzl Tomáš
  Kratochvílová Alena 
  Valentová Klára

  Miss sympatie   Břečková Radana

  2. kategorie
 
 1.  Sečkařová Tereza
 2.  Uhlířová Klára
 3.  Břečková Nela
 4.  Lundová Lenka
 5.  Janásová Kristýna
 6.  Čmelíková Ema
 7.  Látalová Lucie
 8.  Sasínová Kristýna
 9.  Malenovská Denisa
 10. Kolaciová Nela

  Miss sympatie Sečkařová Tereza

  3. kategorie
 
 1.  Jemelíková Aneta
 2.  Hartmanová  Lenka
 3.  Hartmanová Klára
 4.  Tomiová Sára
 5.  Novotná Johana
 6.  Jakšová Alice

  Miss sympatie Hartmanová Lenka

Sponzoři:

Městský úřad Bzenec. 

SRPŠ při ZŠ a MŠ Bzenec

IZOLMONT CZ s.r.o. 

Martina Sečkařová

p. T. Lagová

WIKY s.r.o.

ZAHRADA Centrum market P. Šmach, 

p. Petr Trlida

ELCOMT systém p. T. Madaj

květinářství JASMÍNA p. D. Tříšková, 

ONYX p.T. Gazárková

Irena Koukalová-Uličná

Drogerie J. Čmelíková
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Asi se Vám zdá, že jsme to přísloví nějak popletli, ale to my 
udělali schválně. Myslíme si totiž, že takto lépe vystihne nápad 
vedení a pracovníků firmy RI okna ve Bzenci, kteří se rozhodli 
potěšit nejen sebe, ale i děti z našeho dětského domova.

Pozvali nás totiž na oslavu 20. výročí založení firmy, které slavili  
se svými zaměstnanci a partnery.  A tak si děti v sobotu 14. června 
užily radostí z „divokého západu“, protože v tomto duchu se celá 
oslava nesla. Střílely z  luku a vzduchovky, rýžovaly zlato, shlédly 
přepadení banky, obdivovaly dovednosti kovbojů a samy se na ko-
ních projely. Svou zdatnost prokázaly při slézání lezecké stěny na 
nafukovacím kaktusu a krocení divokého býka. K oslavám patřilo  
i výborné jídlo a obrovský dort v podobě sídla firmy. Nikdo neodo-
lal, aby aspoň neochutnal.

Když si uvědomíme, že například osobní automobil vyprodukuje 
za rok provozu 2 tuny skleníkových plynů a jedna čtyřčlenná do-
mácnost průměrně ročně spotřebuje 2,2 MWh elektrické energie, 
jsou to impozantní čísla. Proto si všichni, kteří zodpovědně třídí 
a přispívají tak k ochraně životního prostředí, zaslouží obrovský dík.

Moc děkujeme vedení firmy RI okna Bzenec za toto pozvání a přejeme 
mnoho dalších let naplněných úspěchy v práci. Snad si jednou Vaše 
okna koupíme i my!

Teta Lenka s tetou Dobrou a děti Dětského domova Uh.Ostroh

 Okno do duše oko

Použité baterie a akumulátory, nesprávně vyhazované s  běžným 
odpadem, mohou vážně ohrozit životní prostředí. Po čase se z nich 
uvolňují škodlivé látky, zejména těžké kovy, které mohou znečistit 
půdu nebo spodní a povrchové vody. Těžké kovy obsažené v bate-
riích mají prokazatelně škodlivý vliv i na lidské zdraví. Z jedné tuny 
baterií lze přitom recyklací znovu získat 167 kg oceli, 210 kg zinku, 
205 kg manganu a přibližně 15 kg niklu a mědi.

Správným tříděním baterií napomáháme k  jejich recyklaci. Čím 
více vybitých baterií se do recyklačního procesu dostane, tím méně 
přírodních zdrojů je nutno vytěžit k výrobě nových. Zdraví nebez-
pečné materiály, které mnohé baterie obsahují, se prostřednictvím  
recyklace podaří zachytit.

Podle průzkumu neziskové společnosti ECOBAT zajišťující zpětný 
odběr baterií, lidé odhadují, že mají doma v průměru 12,7 baterií. 
Průzkumy v západní Evropě však ukazují, že ve skutečnosti se v do-
mácnosti nachází přes 100 kusů baterií a akumulátorů. Vysloužilý 
monitor či rtuťový teploměr bychom do směsného odpadu nikdy 
nevyhodili. Jedna či dvě malé baterie se však v koši snadno ztratí. 

Třídit baterie je snadné. Ve své domácnosti k tomu můžete využít 
krabičku ECOCHEESE, která se hodí do každého interiéru. Na vý-
běr je hned několik barevných variant. Lze ji objednat zdarma na  
www.ecocheese.cz nebo na www.facebook.com/ecocheese. 

Použité baterie nepatří do koše! Škodí životnímu prostředí i lidem
Použité baterie lze pak bezplatně odevzdat ve všech prodejnách, 
které v rámci svého sortimentu prodávají přenosné baterie. Prodej-
ci jsou povinni od vás baterie převzít bez ohledu na jejich značku, 
velikost, množství či místo nákupu. Baterie lze odevzdávat také 
ve sběrných dvorech, na školách, úřadech a v některých firmách. 
Město Bzenec má sběrnou nádobu umístěnou na náměstí Svobody 
(parkoviště prodejny COOP) a 
v  ulici J. Wolkra (u prodejny 
COOP v Olšovci). Sběrný dvůr, 
který se v Bzenci nachází v uli-
ci Tyršově, je otevřený Po: za-
vřeno, Út, St, Čt: 7.30 – 16.30 
hod, Pá: 7.30 – 17.30 hod (po-
lední přestávka 12.00 – 12.30 
hod), So: 7.30 – 12.30 hod.  
Aktuální seznam všech sběr-
ných míst a další informace 
naleznete na www.ecobat.cz. 

ECOBAT s.r.o., je nezisková organizace, která od roku 2002 zajišťuje 
zpětný odběr a recyklaci přenosných baterií v České republice. V roce 
2013 zpětně odebrala 1 031 tun baterií, což představuje 32 % baterií 
dodaných na trh. ECOBAT provozuje více než 18  000 míst zpětného  
odběru.
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Nechali jste si ujít Prezentaci obcí mikroregionu Bzenecka, 
která proběhala 25. května v Domaníně? Ano? Tak to jste přišli  
o první vystoupení Souboru lidových písní a tanců Jablůčko. Šest 
tanečních párů předvedlo své první pásmo s názvem „Muziko!“. 
Tanečníci předvedli nejen tance, jako jsou sedlcké z Těmic a Veselí 

Tak jako každoročně, i letos se v  prostorách ZŠ prováděly práce 
na zvelebování školního prostředí. Mimo obvyklé opravy malby 
ve třídách, sociálních zařízeních a na chodbách jsme přistoupili 
k  postupné rekonstrukci šaten. Drátěné kóje v  šatnách pro 
druhý stupeň byly nahrazeny šatními skříňkami, které přispívají 
k  estetičnosti prostředí, zamezí ztrátám a drobným krádežím 
osobních věcí žáků. V příštím roce se stejným způsobem provede 
rekonstrukce šaten na 1. stupni. 
Děkujeme obci Těmice, která se významnou měrou podílí 

Premiéra SLPT Jablůčko

Prázdniny v základní škole

a skočné z Kyjova, ale také písně, kterým se nejeden divák zasmál. 
Soubor byl, navzdory svému krátkému působení, oceněn velkým 
potleskem.
V  současné době se členové Jablůčka připravují na bzenecké 
vinobraní, na kterém vystoupí  19. a 20. září.

sponzorsky na spolufinancování této investice. 
Dále byla provedena výměna podlahové krytiny v učebně chemie, 
parkety v  tělocvičně dostaly nový lak a byly vyměněny zárubně  
a dveře v šatnách u sociálního zařízení  bazénu. 
Proběhla výměna čerpadel ve strojovně bazénu za výkonnější  
a úspornější.
Mimo to probíhaly běžné údržbářské a úklidové práce.

Mgr. Bc. Jiří Adamec, ředitel školy
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Pěvecké léto v SPS JAROSLAV
V minulém zpravodaji jsme informovali čtenáře o přípravě na Noc kostelů v květnu v Domaníně. Této úspěšné akce jsme se opravdu zúčastnili a se 
ctí reprezentovali naše město. Reprezentace – i když bez zpěvu – jsme se chopili i v červnových dnech, kdy několik členů sboru navštívilo s delegací 
města Mürs-Erigné ve Francii. Prožili jsme 5 nádherných dnů v prostředí krásného francouzského městečka, společně s francouzskými i německý-
mi přáteli. Těšíme se, až opět přijedou k nám a my je uvítáme v našich domovech a opětujeme jim jejich pohostinnost. 

22.6.2014 jsme se zúčastnili varhanního koncertu našeho skvě-
lého korepetitora Lukáše Hurtíka na Velehradě. Koncert byl jako 
vždy úžasný a kdo se ho nezúčastnil, může litovat. 
Poslední červnový pátek jsme se společným opékáním špekáčků 
při zpěvu u kytar rozloučili se školním rokem. V sobotu 28.červ-
na nás čekalo netradiční vystoupení. Když jsme se poprvé o této 
akci z úst Radka Patáka dozvěděli, nevěřili jsme svým uším. Sbor 
a pivní slavnosti - tak to teda chceme vidět. A opravdu jsme viděli 
a všichni přítomní i slyšeli. Radek je známý svými obdivuhodnými 
nápady a ceníme si toho, že je dotáhne do finále. Tentokrát svým 
nápadem uchvátil vedení sboru, které strhlo všechny zpěváky, 
a když se zámeckým parkem nenápadně rozezněly tóny známé 
Beethovenovy Ódy na radost, postupně se přidal celý orchestr a 
pak nastoupilo několik spojených sborů se slovy „Společně si za-
zpívejme, máme pivní slavnosti“, tak to bylo opravdu famózní vy-
vrcholení letošních pivních slavností. Potlesk trval několik minut 
a celá skladba se musela ještě jednou opakovat. Perfektní úspěch 
Radku, jen dál a hodně takových bláznivých nápadů.Nábor do sboru

A nastaly prázdniny. I v tomto období členové sboru nemohou být jeden bez druhého, a když na zájezd, tak opět společně. Po předloňské 
Paříži a loňském Londýně jsme letos vyrazili opět - zdravé jádro sboru, rodinní příslušníci, přátelé, spolupracovníci – na jih, do Itálie. Pro-
hlédli jsme si Vatikán, včetně muzeí, Sixtinskou kapli, chrám svatého Petra, vyškrábali jsme se až do nejvyššího místa jeho kopule s rozhle-
dem na celý Řím.  Obrovský zážitek jsme měli z prohlídky Pompejí, kde nás provázela energická průvodkyně Claudie – původem Slovenka. 
Byli jsme perfektně informovaní o všem, co se může vůbec člověk o Pompejích dozvědět. Její slova jsme hltali s otevřenými ústy. Rovněž 
jsme nahlédli z nejvyššího bodu sopky Vesuv do jejího nitra a ze stejného místa na rozlehlý Neapolský záliv. Ochutnali jsme italské speci-
ality a vína, navštívili výrobnu citrusových likérů. Při prohlídce Říma jsme zažívali atmosféru antické doby –  Koloseum, Forum Romanum, 
Kapitol, Benátské náměstí, Trajánův sloup, fontána di Trevi, Španělské schody, náměstí Colonna, parlament, náměstí Navona. Tentokráte 
byla naše zavazadla plná italských těstovin a našla se i nějaká láhev dobrého italského vína. Zájezd měl obrovský úspěch, všichni byli spo-
kojení a už plánujeme další rok. Tentokráte pojedeme na sever.

V polovině prázdnin – na začátku srpna opět začínáme zkoušet. Čeká nás vystoupení při zahájení vernisáže v bzeneckém zámku při příle-
žitosti Bzeneckého krojovaného vinobraní.
A pak největší událost letošního roku – koncem listopadu vzpomínkový večer při příležitosti našeho kulatého výročí – 40. výročí založení 
sboru. Dovolujeme si pozvat naše příznivce a všechny, kteří mají zájem nahlédnout do naší bohaté historie a možná i něco navíc. 

Za SPS JAROSLAV jednatelka

My, Pompeje a Vesuv
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BZENECKÉ KROJOVANÉ VINOBRANÍ XXII. ROČNÍK  19. - 20. září 2014

Pátek 19. 9.

Náměstí Svobody 
Tradiční jarmark, zábavné atrakce, víchy, občerstvení. 

Od 17:00 hod. Prostory bzeneckého zámku
Slavnostní vernisáž výstavy X. ročníku - „Bzenecký výtvarný podzim“ - současní umělci představí svá díla.

Ochutnávka vína a burčáků ve sklepeních a víchách místních vinařů; Prohlídka sklepů Zámeckého vinařství pod bzeneckým zámkem.

Od 17:00 hod. Náměstí Svobody
program s názvem „BZENEC SE BAVÍ“ vystoupí: Ojoj, karaoke žákyň ZŠ, kytarové duo, klavír Jan Šmach-bicí, Zdeněk Pradlovský-zpěv, Klára 

Kazíková, Lubomír Ligas a Kamil Lauš, Jablůčko, dále Memento Mori, skupina Tempus a Nobody.
Ochutnávka vín produkce místních vinařů - možnost zakoupení katalogu a skleničky, burčák a bohaté občerstvení.  

Sobota 20. 9.

Náměstí Svobody
Tradiční jarmark, zábavné atrakce, víchy, občerstvení.

10:00 – 18:00 hod. Bzenecký zámek
X. ročník – „Bzenecký výtvarný podzim“ – výstava obrazů.

Ochutnávka vína a burčáků ve sklepeních a víchách místních vinařů; Prohlídka areálu CHATEAU BZENEC Podhájí (kyvadlová doprava); 
Prohlídka sklepů Zámeckého vinařství pod bzeneckým zámkem.

10:00 – 17:00 hod. Kulturní dům 
výstava panenek.

Dopolední program. Náměstí Svobody
9:30 Vystoupení Mažoretek ZŠ Bzenec a mažoretky z Kyjova

10:45 Vystoupení ZUŠ Bzenec.
13:00 sraz souborů  u pomníku Padlých, k poslechu hrají Sobuláci.

10:30 Divadlo Kašpárek Představení loutkového divadla Srdíčko z Jičína v divadélku na zámku  

Odpolední program Náměstí Svobody
14.00 hod Slavnostní krojovaný průvod za účasti účinkujících souborů, paní kněžny s doprovodem, Bakchuse s nymfami, koňských pota-

hů, krojované chasy dětí ze ZŠ a mateřských škol, žáků Střední školy gastronomie, hotelnictví a lesnictví Bzenec a občanů Bzence. 

Od 15:00 hod. Začátek hlavního programu na Náměstí Svobody 
vystoupí: Marijánek, Bzenecké Drmolice + CM Friška, Lipovjan Lipov, Spinek Vnorovy, Pěvecké sbory Ratíškovice,  Jablůčko Bzenec, 

dechová hudba Sobuláci.  Po skončení hlavního programu hrají ve stanech na náměstí k tanci a poslechu cimbálové muziky. Ochutnávka 
vín produkce místních vinařů – možnost zakoupení katalogu a skleničky, burčák a bohaté občerstvení. 

Neděle 21. 9.

Od 10:00 – 17:00 hod. Bzenecký zámek 
X. ročník – „Bzenecký výtvarný podzim“– výstava obrazů; Prohlídka sklepů Zámeckého vinařství pod bzeneckým zámkem.  

10:00 – 15:00 hod. Kulturní dům
výstava panenek.

Divadélko v areálu zámku: 
10:00 hod. představení loutkového divadla Srdíčko z Jičína.

15:00 hod. představení loutkového divadla Kašpárek Bzenec.

!!!V případě trvalého deště se krojovaný průvod nekoná, páteční a sobotní program  se uskuteční na kulturním domě v upravené verzi!!! 

SRDEČNĚ VÁS ZVOU MĚSTO BZENEC A SPOLUPOŘADATELÉ.



SPOLEČENSKÁ KRONIKA
Blahopřejeme všem,
kteří nyní oslavují svá významná životní jubilea :

80 let
Marie Hostecká
Jaroslav Juras
Ester Korvasová
Eva Kratochvílová
Marie Neničková

85 let
Marie Repíková

90 let
Stanislav Navrátil

92 let
Jaroslav Husták

93 let
Anna Doupovcová

94 let
Ludmila Ventrčová

102 let
Aloisie Nevřivá

Narodili se tito malí bzenečtí občánkové:

Adéla Bezchlebová
Martin Drlík
Eliška Maksymjuk
Anna Pochylá
Antonín Pospěch
Adéla Prokopová
Barbora Růčková
Kateřina Slabáková
Adam Toman
Tobias Ventrča
Alžběta Vítová

Uzavřené sňatky:

Petr Daněk a Barbora Sochorová
oba bytem Strážnice, Kovářská 1526

Petr Nožička, Moravský Písek, Padělská 461
a Šárka Tománková, Domanín 321

Patrik Mikulecký, Brno, Plevová 3
a Jana Jaborníková, Těmice 227

Dominik Hladký a Radka Labišáková
oba bytem Těmice 158

Dne 18. července 2014 jsme si připomenuli
10. smutné výročí úmrtí pana

ERIKA  JANÍKA ze Bzence.

S láskou a úctou vzpomínají maminka
Mgr. Jaroslava Janíková-Sluková
s manželem a celou rodinou .

Josef Sýkora a Martina Manová
oba bytem Moravský Písek, Nedakoničky 9

Ladislav Cagášek a Gabriela Galatíková
oba bytem Moravský Písek, Podhájí 691

Marek Mikulčík, Vracov, Komenského 165
a Iva Čmelíková, Bzenec, Úkolky 1020

Ihar Vladimirovich Kishchanka, Veselí n. Moravou, Kolárova 1224
a Julija Valerjevna Ščuko, Bělorusko

Kamil Lerch, Zábřeh, Jílová 3 
a Martina Charvátová, Brno, Štouračova 16

Loučíme se s občany, kteří opustili naše řady:

Miroslavem Battou, náměstí Svobody 73, Bzenec – 57 let
Aloisem Huškem, Veselská 630, Bzenec – 87 let
Ladislavem Chládkem, Přívoz 1426, Bzenec – 65 let
Josefem Mičkou, Sokolská 1206, Bzenec – 67 let
Aloisií Nevřivou, Pod Vinohrady 1149, Bzenec – 102 let
Radkem Michalčíkem, Veselská 1270, Bzenec – 45 let
Ludmilou Peškovou, Kr. Vladislava 754, Bzenec – 67 let
Josefem Valáškem, A. Jiráska 1258, Bzenec – 66 let
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Společenská kronika

DĚKUJEME …
Koncem měsíce června přijely na zdevastované dětské hřiště 

v Bzinské ulici stroje, které začaly likvidovat torza dětských hou-

paček, prolézaček a skluzavky. Tyto už nevyhovovaly evropským 

normám. Do 14 dnů zde vzniklo zcela bezpečné a dobře vyba-

vené hřiště pro menší děti. Nové houpačky, šplhadlo, domeček, 

pískoviště – to vše už během prázdnin plně využívají malé děti 

v doprovodu rodičů, ale i děti z příměstských táborů. V poměrně 

klidné ulici vznikl pěkný kout, odkud se ozývá dětských smích – 

a o to přece jde.

Chci poděkovat všem iniciátorům i pracovníkům této akce.

M. Řeháková
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Stejně jako každý občan tohoto města občas najdu ve své schránce 
zpravodaj spolku Bzenecký zámek. Nebudu hodnotit názory, které 
jsou ve zpravodaji zveřejňovány, protože každý člen tohoto spolku, 
stejně jako každý občan tohoto státu má právo svobodně vyjadřo-
vat své názory slovem, písmem či jakkoli jinak. Dnes už nemusíme 
všichni zastávat stejná stanoviska, je na našem svobodném roz-
hodnutí, které informace budeme vyhledávat, přijímat a dále rozši-
řovat. Svá stanoviska ale nevyjadřujeme jen přímo formulovanými 
bohulibými prohlášeními, svá stanoviska vyjadřujeme i nepřímo, 
svým jednáním a chováním, a také tím, kam až jsme schopni zajít 
v různých životních situacích, s kým si sedneme do lavice, či s kým 
vstoupíme do jednoho spolku. 
Na poslední straně zpravodaje spolku Bzenecký zámek ze dne 21. 
května 2014 byl zveřejněn článek s  názvem “Soutěžní hádanka 
nakonec“, bez uvedení autora. I teď, když čtu článek s odstupem 
mnoha týdnů, znovu marně přemýšlím, jak může být člověk tak 
zaslepen svojí nenávistí, jak může člověk ztratit i poslední zbytky 
soudnosti a rozumu vůbec. 
 Není to tak dávno, kdy jsme se sousedem byli středem pozor-
nosti v každém supermarketu v okolí. Podivná dvojice – starší pro-
šedivělý muž předčítající složení potravin svému doprovodu, tedy 
o téměř dvacet let mladšímu muži, který trpí silnou krátkozrakos-
tí, přiváděla v údiv ostatní nakupující i ochranku. Já už mám dnes 
kontaktní čočky, ale invalidní vozík je pro mého souseda stále jedi-
ným prostředkem pohybu. Dnes ani tehdy se nikdo nepozastavo-
val nad tím, že soused jede na vozíku, vždy nám všichni uvolňovali 
cestu, otevírali dveře, pomáhali na schodech i při nasedání do auta, 
a ptali se, jestli nechceme pomoci s  něčím dalším. Všichni ti lidé 
dobře věděli nebo se jen domýšleli, že svět viděný z invalidního vo-
zíku je daleko méně růžový, než ho vidíme my, lidé chodící. Každý 

„Pořád holkám opakujeme, že se nemá lhát, že se nemá podvádět, že mají bejt slušný . . . sami už tomu nevěříme“  z  filmu Hořící keř.

člověk dobře ví nebo si snadno domyslí, že sebemenší nerovnost 
chodníku, sníh či náledí je pro vozíčkáře nepřekonatelnou překáž-
kou a současně i velkým nebezpečím. Ten „útvar“, o kterém se píše 
v článku, se skutečně objevuje pouze v zimních měsících, i velmi 
málo bystrému člověku tak jistě nezůstane účel přístřešku utajen. 
Pro mladou dívku, pro kterou je invalidní vozík nezbytností, slouží 
přístřešek k tomu, aby se dostala bezpečně a v suchu, mimo déšť, 
sníh či náledí z domu do auta a dále k  lékaři. Pokud my, občané 
bydlící v blízkosti, tolerujeme existenci tohoto přístřešku, bez ohle-
du na to, komu patří, je to naše svobodné rozhodnutí a svobodně 
říkáme: „Nám to nevadí!“.   

A pokud se někdo snad domnívá, že tento článek je začátkem vo-
lební kampaně a k jeho napsání mě motivovala moje kandidatura 
do obecního zastupitelstva, domnívá se naprosto správně. Chci 
svým hlasem napomoci, aby lidé, kteří neuznávají základní morální 
hodnoty, lidé, pro které je tolerance ke slabším spoluobčanům ne-
známým pojmem, lidé, kteří nám ve své chamtivosti dělají z měs-
ta smetiště a jednu velkou ubytovnu na těžbu sociálních dávek, 
tedy těch dávek, jejichž poskytování mělo původně v  duchu zá-
kona sloužit lidem, kteří se ne vlastním přičiněním ocitnou v těžké 
životní situaci, aby tito lidé, kteří kšeftují s chudobou jiných, měli 
v našem městě navždy utrum. Také dodám, že jsem na „přehmat“, 
ke kterému došlo zveřejněním článku “Soutěžní hádanka nako-
nec“, upozornil redakční radu zpravodaje spolku Bzenecký zámek 
a současně jsem žádal o zveřejnění svého komentáře, bohužel bez 
úspěchu. 
Pořád budeme dětem opakovat, že se nemá lhát, že se nemá pod-
vádět, že se mají chovat slušně.

Radomil Paták



POJEDETE S NÁMI ?
Svaz zdravotně postižených občanů ve Bzenci pořádá každoroč-
ně týdenní rekondiční pobyty nejen pro své členy, ale i pro ostat-
ní zájemce. Již čtyřikrát jsme byli v Sezimově Ústí a i když se nám 
tam všem líbilo a všichni byli spokojeni, žádají změnu. 
Není to tak jednoduché, Žádné jiné zařízení se nepostará o do-
pravu z  místa bydliště až k  hotelu, což je pro většinu lidí velmi 
podstatné a zase odvezou zpět a také ne všude je přístup zaměst-
nanců hotelu ke klientům tak vynikající jako v Sezimově Ústí. Vše 
je pod jednou střechou, bazén, procedury (4 jsou v ceně poby-
tu), každý večer nějaký program a strava nemá konkurenci svou 
bohatostí a pestrostí. Na požádání kuchyně vyhoví i bezlepkové 

dietě bez příplatku. Cena 5000,- Kč v březnu je opravdu solidní, 
ale v dalších termínech se také zvyšuje. Mrzí mě, že až těsně před 
odjezdem spousta lidí projevuje zájem zúčastnit se pobytu, ale 
objednat se musí alespoň půl roku dopředu.
I když jsem si řekla, že už nebudu podobné akce organizovat, zase 
mě někteří přemluvili a jsem ochotná do toho jít. Budete-li mít 
zájem se s  námi zúčastnit, bližší informace budou na kabelové 
televizi nebo na plakátu u Městského úřadu nebo na tel. čísle 
511 132 932, mob. 774 445 940, osobně u Vl. Čmelíkové, Tyršova 
888, Bzenec.

 Za SZPO Bzenec Vlasta Čmelíková
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Letošní volejbalové soustředění na Littneru je výjimečné tím, že kromě stabilního kádru volejbalistek, se účastní 20 chlapců a děvčat 
z přípravky. Tři dny probíhající soustředění začíná 24. srpna a to odjezdem na kolech od základní školy. Během třech dnů se zaměříme na 
fyzickou přípravu, koordinaci pohybů při gymnastických a atletických výkonech, na práci s míčem a také nám zbude čas na zábavu a různé 
hry. Koupání a večerní posezení u táboráku bude samozřejmostí. O mladé naděje se stará Mgr. Pavel  Jakša a Igor Ostrezi ml.
Novou tréninkovou sezónu rozběhneme od pondělí 8. září 2014. Dny a časy tréninků budou shodné, případné změny se všichni dozvědí 
ve škole.
Volejbalový kádr děvčat již tradičně absolvuje týdenní soustředění pod vedením Bc. Patrika Madaje. Letošní sezóna však bude zlomová. 
Děvčata se věkově dostala do soutěže juniorek a konkurence zde bude vyšší.  Nezbývá než věřit, že se nám vyhnou nemoci a zranění  
a sezónu zdárně dokončíme.
O soustředění a jeho průběhu se dočtete v příštím čísle Bzeneckého zpravodaje.

Mgr. Pavel Jakša , Bc. Patrik Madaj

Bosou nohou
Jistě řada Bzenčanů zaznamenala nový trend   návratu k  přírodě. 
Chůze bez obuvi. Dříve běžná věc zdravotně prospěšná, s postu-
pující civilizací se téměř vytratila. 
Do povědomí lidí se stále více dostává vybudovaná trasa „Bo-
sou nohou“, která začíná nad Valticemi u památky zvané Raistna. 
Okruh, přibližně pět kilometrů dlouhý, vede po rakouské straně a 
má více jak deset stanovišť, kde si účastníci mohou odzkoušet chů-
zi bosou nohou. Příjemný zážitek je okořeněn krásnými výhledy 
do krajiny, relaxačními místy pro posezení i poležení. Také stánek 
s občerstvením je k dispozici. Pro nebojácné je možnost obejít celý 
okruh bez bot.
U té příležitosti se nabízí myšlenka, zda by ve Bzenci podobný 
okruh nevznikl. Hřebenová cesta od Starého hradu po altánek, pís-
čitý podklad, výhled do krajiny a celá řada dalších, neméně lákají-
cích možností.
Ve Bzenci řada lidí pochopila a vyvíjí maximální úsilí, aby přilákala 
do města co nejvíce turistů. Je to cesta jak vylepšit postavení města 
a občanů. Bzenec má co nabídnout. Nebojme se toho maximálně 
využívat.

Mgr. Pavel Jakša

Littner a nová volejbalová sezona

Jedno z nejkrásnějších stanovišť na cestě „Bosou nohou“. Zde se prochází 
bahenní lázní. Je zde posezení s občerstvením, hrad z balíků slámy

Rozhledna nad Valticemi.  Chráněná kulturní památka Raistna  
a součastně výchozí bod



Florbalový oddíl X-TEAM BZENEC

Zpráva o činnos� florbalového klubu  2013/2014X-TEAM BZENEC

Dovolte, abych Vás informoval o činnos� florbalového klubu. V současné době 
má klub dvě mužstva dospělých a sdružuje 29 členů. Krom oficiálních 
soutěží jsme odehráli 8 amatérských turnajů včetně našich, které pořádáme 
v Moravském Písku. Vždy jsme se umístnili mezi nejlepšími 4 celky. 
 

X-TEAM BZENEC A

Hráli jsme prvním rokem jihomoravský přebor 
mužů. Ještě před začátkem mistrovských 
zápasů jsme odehráli Pohár České pojišťovny 
2013 a v prvním kole se utkali ve SH v Třebíči 
z celky LANŽHOTA (7:5), ZŠ HORNÍ BRNO (2:5), 
SNIPERS TŘEBÍČ (3:4), KOZEL POČENICE 
(7:7). Nečekaným 3.místem jsme postoupili 
do druhého kola, které jsme odehráli v Brně 
s celkem  OREL TELNICE s výsledkem 3:14  
a �m naše účinkování v poháru skončilo. Po
rozpačitém začátku v Jihomoravském přeboru 
a i přes několik zranění našich hráčů, se nám 
podařilo stabilizovat kádr a s přibývajícími 
zápasy získat více zkušenos� což se projevilo 
i v tabulce, kde jsme obsadili výborné 3.místo.  

V nadcházející sezóně máme vytyčen smělý 
c í l  a  to  postup do J ihomoravské l igy.

X-TEAM BZENEC B

Mužstvo hralo Orelskou florbalovou ligu , 
první dva celky této soutěže postupují do 
celostátního finále, bohužel jsme se tam ne-
probojovali, což bychom v příš� sezóně měli
napravit.

Jako zástupce florbalového 
oddílu X-TEAM BZENEC bych 
chtěl v první řadě poděkovat 
městu Bzenec za přidělení 
finančního příspěvku v roce 
2013, a dále pak sponzorům  
RI OKNA a.s. , Kameny Bzenec, 
Kvarto Strážnice a několika 

jednotlivcům, bez kterých bychom nemohli  
v ů b e c   s v é  s n a že n í   u s k u t e č n i t . 
Poděkování patří i všem , kteří se do 
činnos� klubu nějak zapojili a také 
našim fanouškům za projevenou přízeň.

Samozřejmě bez financí by to nešlo , ale ještě

více nás trápí možnost trénovat 2 x týdně. 

Za�m trénujeme každý čtvrtek v tělocvičně 

na ZŠ v Moravském Písku. V bzenecké 

tělocvičně je bohužel volno jen v sobotu , 

tuto možnost jsme samozřejmě dříve využívali, 

ale jelikož hrajeme o víkendech  soutěžní  

zápasy  , využíváme ji  momentálně jen zřídka. 

Myslím, že městu Bzenec by

slušela  mul�funkční sporto-

vní hala, která by sloužila jak 

sportovním oddílům , tak 

jednotlivcům . 

Jsem rád , že možnost výsta-
vby SH byla na jednom ze 
zastupitelstev již alespoň 
zmiňována.

RUDOLF ZGODA

 za X-TEAM BZENEC 

ORELSKÁ LIGA
(STATISTIKY HRÁČŮ)

JIHOMORAVSKÝ PŘEBOR
(STATISTIKY HRÁČŮ)

Z V R P B BV BO

1 ZLÍN 12 9 3 0 30 101 39

2 NIVNICE 12 9 2 1 29 76 40

3 X-TEAM BZENEC 12 7 1 4 22 65 53

4 UHERSKÝ BROD 12 4 1 7 13 65 79

5 VIZOVICE 12 4 0 8 12 78 78

6 SPARTAK HLUK 12 2 2 8 8 48 107

7 OSTROŽSKÁ NOVÁ VES 12 2 1 9 7 48 85

Z B A KB

1 LUKÁŠ BÍLA 7 16 7 23

2 ADAM SLAVÍK 9 6 7 13

3 FILIP ŠIŠPERA 3 4 6 10

4 DAN HAPLA 5 5 4 9

5 RUDOLF ZGODA 11 2 7 9

6 DAVID OLŠÁK 9 8 0 8

7 LUBOMÍR KŘIŽAN 11 5 3 8

8 ONDŘEJ VÁVRA 5 3 4 7

9 DOMINIK ZGODA 5 4 1 5

10 JIŘÍ BÝČEK 5 1 2 3

11 VOJTĚCH HURTÍK 4 2 3 5

12 MIREK ŠIVEL 3 2 0 2

13 PETR INGR 7 1 1 2

14 LUBOŠ MACHAČ 4 1 0 1

Z B A KB

1 LUKÁŠ BÍLA 21 33 11 44

2 VOJTĚCH HURTÍK 19 21 10 31

3 FILIP ŠIŠPERA 19 12 19 31

4 DAN HAPLA 19 12 10 22

5 ADAM SLAVÍK 18 6 14 20

6 MAREK KONEČNÝ 17 9 9 18

7 LUKÁŠ FRIDRICH 9 10 3 13

8 RUDOLF ZGODA 21 5 4 9

9 MARTIN GALUŠKA 19 5 3 8

10 ROMAN KRATINA 8 5 3 8

11 ONDŘEJ VÁVRA 13 4 3 7

12 LUKÁŠ PAVLÍČEK 19 0 3 3

13 JAKUB MARGULÁK 3 0 3 3

14 LUBOŠ MACHAČ 6 0 2 2

15 RADIM GAZÁREK 14 0 0 0

16 TOMÁŠ FRIDRICH 11 0 0 0

17 DOMINIK ZGODA 6 0 0 0

18 VÍT ČERVENÁK 6 0 0 0

19 DAVID OLŠÁK 2 0 0 0

Z V R P B BV BO

1 EMKOCASE GULIVERS SOKOL BRNO 21 16 3 2 51 138 66

2 FBC LUPENI POHOŘELICE 21 14 0 7 42 168 114

3 X-TEAM BZENEC 21 12 0 9 36 123 124

4 FRC MIKULOV 21 10 3 8 33 118 109

5 FBC ALIGATORS ŠTIBOŘICE D 21 8 2 11 26 92 103

6 COMMIX 1.TJ SOKOL BŘECLAV 21 8 1 12 25 99 111

7 FBC VALTICE 21 8 0 13 24 95 112

8 TJ SOKOL LANŽHOT B 21 3 1 17 10 73 167

TABULKA ORELSKÉ LIGY

TABULKA JIHOMORAVSKÉHO 
PŘEBORU
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SRPŠ při ZŠ ve Bzenci uspořádalo letos na jaře charitativní akci s ná-
zvem Děti pomáhají dětem. Žáci základní školy ušili v rámci pracov-
ní a výtvarné výchovy panenky a další drobné dárky, které pak byly 
prodávány  na výstavě Vítání jara pořádané již tradičně právě SRPŠ. 
Výtěžek z prodeje činil 14 tisíc korun. Polovina této částky putovala 
na dětské oddělení nemocnice Kyjov, druhá polovina pak Nadační-
mu fondu dětské onkologie KRTEK při FN Brno – Černá Pole.
Kyjovské nemocnici byly poukázány  finanční prostředky přímo 
(budou použity především na nákup nových polštářů) – předání 
certifikátu se zúčastnili žáci tříd 3. A a 4. A spolu se svými paními 
učitelkami Mgr. Kunickou a PaedDr. Kosířovou osobně. Pan primář 
MUDr. Milan Tauš je mile přivítal a umožnil jim návštěvu dětské-
ho oddělení nemocnice. Spolu s ostatními lékařkami a sestřičkami 
ukázali dětem, jak funguje oddělení, kde se vyšetřují děti ultrazvu-
kem, kde se měří tlak, ukázali EKG, novorozenecké oddělení, JIP. 
Navštívili rovněž oddělení záchranné služby, kde je paní Mgr. Ale-
xandra Korvasová seznámila s jeho činností. Děti si mohly prohléd-
nout sanitku, zjistily, k čemu slouží jednotlivé přístroje a zkusily si 
záchranářské oblečení. Dětem se návštěva velmi líbila a věřím, že 
pro ně bylo velmi poučné vědět, že se svou panenkou či jiným vý-
robkem mohly pomoci jiným dětem.
Za částku 7000,- Kč byly dále zakoupeny mikrovlnné trouby, varné 
konvice, omalovánky, pastelky a další drobnosti, které jsme pře-
dali Klinice dětské onkologie Fakultní nemocnice Brno. Na tomto 

oddělení se nám dostalo velmi milého přijetí – ujala se nás vrchní 
sestra p. Bc. Martina Petlachová, která nás provedla „svým“ oddě-
lením a vysvětlila, jak jednotlivá pracoviště fungují, co je těší a co 
trápí. Shodou okolností jsme se setkali také s nemocničními klau-
ny, kteří pravidelně přicházejí nemocné děti rozveselit a jejich ro-
dičům umožní alespoň na chvíli zapomenout na těžké chvíle, které 
prožívají. Paní Petlachová nám dále vysvětlila, proč např. potřebují 
větší množství mikrovlnek : podařilo se jim pro děti zajistit tzv. chla-
zenou stravu – děti totiž po některých zákrocích nemají chuť na 
jídlo v přesně stanovenou dobu, proto jim sestřičky obědy ohřívají 
postupně, jakmile jíst mohou. Zajímavá byla také informace o tom, 
kdo všechno se snaží parazitovat na nemocných dětech v  rámci 
pochybných pouličních sbírek. Zdůraznila, že jejich klinika spolu-
pracuje se dvěma nadačními fondy : KRTEK a Dobrý anděl.
Na závěr bych ráda poděkovala těm, kteří se na akci Děti pomáhají 
dětem podíleli : p. Janě Kaudlové (předsedkyni SRPŠ), p. Mgr. Ale-
xandře Korvasové (člence výboru SRPŠ), p. PaedDr. Miroslavě Kosí-
řové, p. Mgr. Ivaně Kunické (obě členky výboru SRPŠ a učitelky ZŠ), 
p. Jitce Andrýskové (která ušila povlečení), dalším dobrovolníkům, 
ostatním vyučujícím naší základní školy a všem dětem, které se do 
této akce ochotně zapojily.

PhDr. Ilona Tranžíková, Ph.D., zástupkyně ředitele ZŠ a MŠ Bzenec 


